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U sklopu obiljeÅ¾avanja stradanja BoÅ¡njaka u Banjoj Luci, danas smo  razgovarali sa Admirom ÄŒavkom,
povratnikom u ovaj grad iz Danske,  aktivistom Saveza za bolju buduÄ‡nost, te jednim od ljudi ukljuÄ•enih u  povratak i
registraciju povratnika na prostoru Vrbanje, jednog od  najveÄ‡ih povratniÄ•kih naselja u ovom gradu. Admir danas
predstavlja jedan od primjera mladih ljudi koji zagovara  konkretna rjeÅ¡enja na zaÅ¡titi povratnika, pa smo u njemu
pronaÅ¡li i onaj  duh koji je vodio mlade iz Srebrenice proÅ¡log ljeta u kampanji â€œGlasaÄ‡u  za Srebrenicuâ€•.

 
 
 
 Vratili ste se u Banjaluku iz Danske, te ste politiÄ•ki aktivirali.  Kakve su perspektive mladih ljudi povratnika u
Banjoj Luci danas? Perspektiva mladih povratnika u Banjaluku je naÅ¾alost jako loÅ¡a.  Mnogo mladih nema posao, i
napuÅ¡taju ovaj grad. Krivicu za ovo stanje  snose uglavnom politiÄ•ke stranke i Sarajava, a koje su na vlasti svih  ovih
godina. Mahom su zapoÅ¡ljavali svoj kadar iz Federacije, a time se  sistematski preskoÄ•ili povratnike u Banjaluku. U
jednoj detaljnioj  analizi svih zaposlenih boÅ¡njaka u drÅ¾avnim institucijama u Banjaluci (a  imamo ih jako mnogo)
doÅ¡li smo do podataka da je samo oko 7% zaposlenih  BoÅ¡njaka iz Banjaluke, dok su ostali iz Federacije. Studirate
na Fakultetu politiÄ•kih nauka. Ima li prostora za meÄ‘uetniÄ•ki dijalog? Moram naglasiti da na â€œNezavisnom
Univerzitetu PolitiÄ•kih Naukaâ€• u  Banjaluci postoji odliÄ•na meÄ‘uetniÄ•ka saranja. Ja sam siguran da mlada 
genracija, absolutno nije optereÄ•ena nacionalizmom, kao i ni proÅ¡loÄ•u,  jednostavno svi smo okrenuti ka izgradnji
buduÄ‡nosti BIH, koju tvrdim  mnogi ovdje smtaraju domovinom, bez obzira na vjeru i naciju. MoÅ¾ete li nam reÄ‡i
neÅ¡to viÅ¡e o Vrbanji, dijelu Banjaluke gdje Å¾ivite. Kako se tamo odvija Å¾ivot danas? Vrbanja je najveÄ‡e
povratniÄ•ko naselje u Banjaluci. Moram naglasiti  da je Vrbanja dala najviÅ¡e boraca Armije BiH, nekoliko puta viÅ¡e
nego  ostatak Banjaluke zajedno. Vrbanja je dala najviÅ¡e Å¡ehida (35). Prije  svih, ovdje je obnovljena dÅ¾amija.
MeÄ‘utim najveÄ‡i je problem je  nezaposlenot. ImajuÄ‡i u vidu da trenutno preko 5000 Vrbanjaca Å¾ivi van  BiH,
postoji ogroman potencijal koji se moÅ¾e iskoristiti. NaÅ¾alost,  nijedna politiÄ•ka opcija se nije ozbiljno bavila radom
sa dijasporom, a  tvrdim da uz minimum truda se moÅ¾e popisati i registrovati najmanje 90%  stanovniÅ¡tva Vrbanje. 
SBB,SDA,SDP,Stranka za BiH na proÅ¡lim OpÄ‡im izborima nisu preÅ¡le  izborni prag u entitetu Republika
Srpska. Da li je zajedniÄ•ka lista  rjeÅ¡enje? Tvrdim da zajedniÄ•ka lista nije samo rjeÅ¡enje, zajedniÄ•ka lista je 
posljednja Å¡ansa za BoÅ¡njake u Banjaluci. Ja sam liÄ•no razoÄ•aran u rad  mnogih stranka u Banjaluci, i velikim
djelom oni snose krivicu radi  stanja u kojem se nalazimo. Ali sam spreman da sve zaboravimo i okrenemo  se ka
buduÄ‡nosti, jer je je moj jedini cilj opstanak u Banjaluci.  Trenutno nismo politiÄ•ki faktor u Banjaluci, a to je ravno
nestanku  BoÅ¡njaka iz ovog grada. Odgovorno tvdim da je koalicija â€œPrvi martâ€•  zadnja Å¡ansa, i jedinina opcija
koja nudi buduÄ‡nost BoÅ¡njacima u ovome  gradu.
 
 Izvor vijesti: prvimart.ba 
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